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Soňa WEISSOVÁ, moderátorka 

Samosprávy budú mať v novej vláde partnera na presadzovanie svojich záujmov. Združenie miest a obcí 

Slovenska a aj Únia miest Slovenska sa pritom spoliehajú na stranu Hlas - SD. Obe stavovské organizácie 

samospráv chcú s novým kabinetom ako prvé riešiť financovanie. 

Marta VÝBOŠTEKOVÁ, redaktorka 

Tak Združenie miest a obcí, ako aj Únia miest Slovenska tvrdia, že záujmy samospráv bude v budúcej 

vláde najviac zastupovať Hlas - sociálna demokracia, predseda Združenia miest a obcí Slovenska a 

primátor Partizánskeho Jozef Božik. 

Jozef Božik, predseda Združenia miest a obcí Slovenska 

Najviac prepracovaný program v tejto oblasti má práve strana Hlas - sociálna demokracia. Dôležitou 

personou je bývalý náš riaditeľ Miško Kaliňák. Zároveň sú tam aj viacerí primátori, ktorí boli zvolení a 

treba povedať, že myslím, že z politických strán, ktoré sú na Slovensku, práve Hlas má najväčší počet 

primátorov a starostov zvolených buď priamo alebo v koalícii. 

Marta VÝBOŠTEKOVÁ, redaktorka 

Predseda Únie miest a primátor Trenčína Richard Rybníček. 

Richard Rybníček, prezident Únie miest Slovenska, primátor mesta Trenčín /nezávislý/ 

Podľa môjho názoru najlepšie pripravený na rokovanie o reforme verejnej správy a o pokračovaní 

decentralizácie je strana Hlas - sociálna demokracia, ktorá mala najlepšie rozpracovaný predvolebný 

program ohľadom regiónov a územnej samosprávy, táto strana by mohla byť relevantným partnerom. 

Marta VÝBOŠTEKOVÁ, redaktorka 

Prioritne chcú samosprávy riešiť financovanie a to čím skôr, aby mohli stavať rozpočty na budúci rok. Aj 

podľa Martina Šustera z Rady pre rozpočtovú zodpovednosť je to dôležité. 

Martin Šuster, člen Rady pre rozpočtovú zodpovednosť 

Samosprávy sú v relatívne ťažkej situácii, pretože popri vyšších cenách energií sa posunul ten daňový 

mix alebo ich príjmy, takže im výrazne klesli tie príjmy z dane z príjmov fyzických osôb, ktoré zvykli 

mávať, to je kvôli vyšším odpočítateľným položkám na deti. 

Marta VÝBOŠTEKOVÁ, redaktorka 

K problémom, ktoré treba riešiť urgentne, patria, podľa Jozefa Božika. 

Jozef Božik, predseda Združenia miest a obcí Slovenska 

Je to otázka zdravotníctva, kde momentálne riešim ambulantné pohotovosti pre deti, všade tam, kde 

sú lekári, je tam ešte otázka gynekologicko-pôrodníckych oddelení a neonatologických oddelení. Tí by 

mali od 1. januára zaniknúť. Istotne je veľká téma je mechanicko-biologická úprava odpadu. 

Marta VÝBOŠTEKOVÁ, redaktorka 



Medzi staronových poslancov v Národnej rade spomedzi primátorov a starostov patria napr. Ján Blcháč, 

primátor Liptovského Mikuláša, primátor Kežmarku Ján Ferenčák či Karol Janas, primátor Považskej 

Bystrice. Poslanecký mandát získali aj traja predsedovia a jedna predsedníčka samosprávneho kraja 

Jaroslav Baška, Branislav Becík, Jozef Viskupič a Erika Jurinová. Županka Žilinského kraja už ale avizovala, 

že pre ňu je prioritou pozícia v samospráve a poslaneckého mandátu sa neujme. Otázne je parlamentné 

pôsobenie Jozefa Viskupiča. Marta Výbošteková, RTVS. 

 


